

RESPONSE TO MR ROBINSON'S QUESTION

AT SCONDVA

QUESTION

Could you provide me with statistics on the number of people affected by CFAO 19-20 - broken down by male/female and by region, over the past 10 years. Identify specifically the number of people affected in the last year - 1991.

RESPONSE

Correspondence on old subject files indicates that the following number of Canadian Forces members were released pursuant to CFAO 19-20 because of homosexual orientation or conduct in each of the years 1982 to 1984 inclusive (a breakdown by gender is not available):

1982	-	45
1983	-	44
1984	-	38

The following number of non-commissioned members were released in each of the years 1985 to 1992 (as of 1 May 1992):

A0141988_1-002859

	<u>MALE</u>	<u>FEMALE</u>	<u>TOTAL</u>
1985	13	5	18
1986	11	2	13
1987	4	2	6
1988	6	1	7
1989	5	5	10
1990	1	3	4
1991	1	-	1
1992	1	1	2

Although a comparable record for officers has not been maintained, it is known that at least one female officer was released in 1989 and one male officer in 1990.

In January 1988, an interim policy was introduced which permits members either to remain in the Canadian Forces with certain career restrictions or to accept release. As of 1 May 1992, nine male members and five female members were being retained under the interim policy.

Although statistics are not maintained by region, the following table identifies the bases and stations from which members have been released since 1985 and where members were serving under the interim policy as of 1 May 1992:

A0141988_2-002860

MEMBERS RELEASED	MEMBERS SERVING
SINCE 1985	UNDER INTERIM POLICY
<u>(INCLUDES TWO OFFICERS)</u>	<u>AS OF 1 MAY 1992</u>

CFB Esquimalt	9	1
CFB Halifax	9	-
CFB Kingston	5	-
CFB Shilo	4	1
CFB Cold Lake	4	-
CFB Borden	3	1
CFB Valcartier	3	-
CFB Saint Jean	2	-
CFB Winnipeg	3	-
CFB Toronto	3	1
CFB Edmonton	2	1
CFB Montreal	2	1
CFB Calgary	2	1
CFB Gagetown	2	2
CFB Cornwallis	2	-
CFB Greenwood	1	-
CFB Petawawa	1	1
CFB Comox	1	-
CFB Chilliwack	1	-
CFB London	1	-
CFS Carp	1	-
CFB Lahr	1	1

A0141988_3-002861

CFS Moisie	1	-
CFB Baden	-	2
CFB Ottawa	-	1

RÉPONSE A LA QUESTION DE M. ROBINSON
AL COMITÉ PERMANENT DE LA DÉFENSE NATIONALE
ET DES AFFAIRES DES ANCIENS COMBATTANTS (SCONDA)

QUESTION

Pourriez-vous me fournir des statistiques sur le nombre de personnes touchées par l'OAFC 19-20 au cours des dix dernières années? J'aimerais que les données soient divisées par sexes et par régions, et que le nombre de personnes touchées en 1991 soit précisé.

RÉPONSE

Selon la correspondance sur le sujet conservée dans les vieux dossiers, le nombre de militaires libérés aux termes de l'OAFC 19-20 en raison de leur orientation ou de leur conduite homosexuelle se répartit comme suit (données par sexes non disponibles) :

1982 - 45

1983 - 44

1984 - 38

Le nombre de militaires qui ont été libérés pour les mêmes raisons se répartit comme suit (données recueillies en date du 1^{er} mai 1992) :

	<u>HOMMES</u>	<u>FEMMES</u>	<u>TOTAL</u>
1985	13	5	18
1986	11	2	13
1987	4	2	6
1988	6	1	7
1989	5	5	10
1990	1	3	4
1991	1	-	1
1992	1	1	2

Des données semblables sur les officiers n'ont pas été conservées. Toutefois, il est établi qu'au moins deux officiers ont été libérés pour ces raisons : une femme en 1989 et un homme en 1990.

Selon une politique provisoire, présentée en janvier 1988, les militaires peuvent rester dans les Forces canadiennes, quoique certaines restrictions soient imposées à leur carrière, ou accepter leur libération. En date du 1^{er} mai 1992, neuf hommes et cinq femmes sont restés dans les Forces suivant cette politique.

Les données statistiques ne sont pas compilées par régions. Toutefois, le tableau ci-après présente les données sur les bases et les unités auxquelles appartenaient, de 1985 au 1^{er} mai 1992, les militaires libérés ou en service suivant la politique provisoire.

MILITAIRES LIBÉRÉS

DEPUIS 1985

(Y COMPRIS DEUX OFFICIERS)

MILITAIRES EN SERVICE

SUIVANT LA POLITIQUE

PROVISOIRE

(EN DATE DU 1ER MAI 1992)

BFC Esquimalt	9	1
BFC Halifax	9	-
BFC Kingston	5	-
BFC Shilo	4	1
BFC Cold Lake	4	-
BFC Borden	3	1
BFC Valcartier	3	-
BFC Saint-Jean	2	-
BFC Winnipeg	3	-
BFC Toronto	3	1
BFC Edmonton	2	1

A0141988_7-002865

BFC Montréal	2	1
BFC Calgary	2	1
BFC Cagetown	2	2
BFC Cornwallis	2	-
BFC Greenwood	1	-
BFC Petawawa	1	1
BFC Comox	1	-
BFC Chilliwack	1	-
BFC London	1	-
SFC Carp	1	-
BFC Lahr	1	1
SFC Meisie	1	-
BFC Baden	-	2
BFC Ottawa	-	1